
Adresát pe ce: 

Zastupitelstvo města Opavy

Na vědomí:

Sportovní komise Rady města Opavy

Komise pro výchovu, vzdělávání a prevenci kriminality Rady města Opavy

PETICE
podnět k projednání záležitosti zastupitelstvem obce dle 

§ 16 odst. 2 písm. f) zákona o obcích

„Za výstavbu nového sportovního areálu pro so ball a baseball na sportoviš

u Stříbrného jezera“

My,  níže  podepsaní,  občané města  Opavy,  hráči,  rodiče  a  přátelé  pálkovacích  sportů  (so ballu  a  baseballu)  se

prostřednictvím této pe ce obracíme na zastupitelstvo města Opavy, aby na svém zasedání nejpozději do 90 dnů

v souladu s § 16 odst. 2 písm. f) zákona č. 128/2000 Sb.,  o obcích projednalo následující  záležitost náležející  do

oblas  samostatné působnos  města Opavy: 

a) výstavba nového   sportovního areálu, který bude svými parametry vyhovovat předepsaným požadavkům na

baseballové a so ballové hřiště, tak aby dě , dorostenci a dospělí hrající so ball a baseball v Opavě měli

vyhovující prostor k provozování své zájmové činnos .

b) umístění nového areálu dle písm. a) do plánovaného sportoviště u Stříbrného jezera (viz. obr.)



Zdůvodnění:
Pálkovací sporty (baseball a so ball) se těší oblibě Opavanů již  od roku 1994, kdy byl založen sportovní klub HIT Opava, mají

tedy v našem městě dlouholetou tradici. 

Významné úspěchy oddílu a jeho odchovanců:  

 2 hráčky oddílu jsou členkami střediska talentované mládeže České so balové asociace a širší reprezentace ČR 2022 U15

 r. 2021 Opava získala status regionálního centra sportovně talentované mládeže České so balové asociace

 2. místo na Mistrovství ČR žákyně U13 a 2. místo na Open poháru České so balové asociace žákyně U13 r. 2021

 účast odchovankyně oddílu na mistrovství Evropy U12 v baseballu r. 2021

 odchovanec oddílu je mistr Evropy v so ballu 2008, mistr ČR v so ballu 2006, účast na MS v so ballu 2009

V současnos  slouží pálkovacím sportům sportovní areál Hliník (za Magistrátem), na kterém se nachází jedno so ballové hřiště.

Stávající areál již bohužel nestačí vzrůstajícím potřebám rozvíjejícího se klubu. Jmenovitě:

a) V aktuálním územním plánu města jsou parcely areálu Hliník určeny pro smíšenou městskou zástavbu, nikoliv sportoviště.

Navíc  plánovaná  výstavba  silniční  komunikace,  která  má  ús t  na  Starou  silnici  a  propojovat  vnitřní  městský  okruh,

znemožňuje rozšíření stávajícího hracího prostoru o baseballové hřiště. 

b) Absence baseballového hřiště vylučuje pořádání turnajů pro kategorie U15 a výše, opavš  dorostenci jsou nuceni neustále

dojíždět na cizí hřiště, a ani nemohou na svém domovském hřiš  plnohodnotně trénovat. To, že areál Hliník disponuje pouze

jedinou  hrací  plochou,  navíc  omezuje  i  žákovská  a  so ballová  utkání,  neboť  k  pořádání  větších  oblastních  či

celorepublikových turnajů je nutné mít minimálně 2 hrací plochy. 

c) Žádáme proto  pana primátora,  Radu i  Zastupitele města Opavy o laskavé schválení  nového rozměrově vyhovujícího

sportovního areálu pro baseball a so ball v nové lokalitě, jmenovitě v plánovaném sportoviš  u Stříbrného jezera. 

d) Je vysoce pravděpodobné, že výstavba plnohodnotného areálu pro baseball a so ball přispěje k větší pestros  v nabídce

kolek vních  sportů  v Opavě,  což  přivede ke  sportování  ještě  více  dě  a  dorostenců než  dosud.  Nelze  opomenout  ani

pozi vní  výchovně  -  vzdělávací  aspekt  organizovaného  sportu  a  jeho  zásadní  vliv  na  prevenci  kriminality a  dalších

nežádoucích společenských jevů u dospívající mládeže. 

e) Výstavbou takového areálu se zvýší atrak vita města Opavy pro pořádání celostátních i mezinárodních turnajů v so ballu a

baseballu, což vyzdvihne význam města Opavy jako sportovní metropole v celonárodním měřítku. 

f) Výstavbu areálu lze  až ze 70% financovat z dotačních programů Národní  sportovní  agentury,  takže celková inves ce

města bude tvořit jen malý zlomek inves čního plánu (odhadem 3%) a nebude tudíž nijak zásadně za žen inves ční

rozpočet města. Zároveň deklarujeme, že členové SK HIT Opava se hodlají ak vně podílet na přípravě, výstavbě i údržbě

nového sportovního areálu. 

Pe ční výbor ve složení:

1) Ing. Michal Sobo k, nar. 20. 5. 1978, Osvobození 681/20, Opava, 747 06

2) Mgr. Milada Hejtmanová, nar. 31. 12. 1982, Stará silnice 150/23, Opava, 747 07

3) Mgr. Zuzana Světlíková, nar. 10. 12. 1982, Palackého 2654/10, Opava, 746 01

4) MUDr. Alexandra Mateřanková, nar. 6. 12. 1979, Mírová 819/31, Opava, 746 01 

5) Mgr. Petr Poledňák, nar. 23. 1. 1977, Uhlířov 109, Uhlířov, 747 84

Zastupovat pe ční výbor při jednání s orgány města je oprávněn kterýkoliv z členů pe čního výboru.

Vyplněné a podepsané pe ční archy, prosíme, pošlete/odevzdejte kterémukoliv ze členů pe čního výboru.

Pe ce s     podpisovými archy je také ke stažení na webových stránkách   www.hitopava.cz  .  

V Opavě, dne 14.2.2022                                      DĚKUJEME ZA PODPORU!



Podpisový arch k pe ci – podnětu k projednání záležitos  zastupitelstvem města Opavy

„  Za výstavbu nového sportovního areálu pro so ball a baseball na sportoviš  u Stříbrného jezera“  

Kompletní text pe ce je umístěn na první straně této složky, případně v těsné blízkos  tohoto podpisového archu. Požadované údaje, prosíme, vyplňte

čitelně hůlkovým písmem. Veškeré uvedené osobní údaje slouží pro účely výše uvedené pe ce a bude s nimi naloženo dle ustanovení zákona č. 110/2019

Sb., o zpracování osobních údajů.  Vyplněné pe ční archy, prosíme, odevzdejte/pošlete kterémukoliv ze členů pe čního výboru    nejpozději do 14.4.2022.  

Pe ce s     podpisovými archy je také ke stažení na webových stránkách   www.hitopava.cz  . Děkujeme za podporu.

Jméno Příjmení Bydliště (ulice, číslo domu, obec, PSČ) Podpis

 


